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رییس کل دادگستری هرمزگان در نشست با استاندار هرمزگان:   

مجتبی قهرمانی  در دیدار با اســتاندار هرمزگان ضمن 
تبریک هفته دولت افــزود: عزم همه ارکان نظام برای 
خدمات رســانی به مردم جزم اســت و با وجود تمام 
دشمنی ها و کارشکنی ها، قوای سه گانه بدون توسل به 
اقدامات نمایشــی و فضاسازی به دنبال راه افتادن کار 

مردم و حل چالش ها هستند.
وی تاکید کرد: استانداری هرمزگان طی دو سال گذشته 
در تعامل با دستگاه قضایی زمینه ساز اقدامات بسیار مهم 
و زیر بنایی برای توسعه استان بوده است که نتایج آن در 

سالیان آینده خود را نشان خواهد داد.
قهرمانی خاطرنشــان کرد: اســتانداری هرمزگان در 
مباحث مختلف از جمله بحث قاچاق سوخت محکم 

ایستاد و زمینه ساز اتفاقات خوبی در این حوزه شد.
او با بیان اینکه در نتیجه لغو هفت جلسه شورای شهر 
بندرعباس، بخش قابل توجهی از مصوبات و تصمیم 
گیری ها معطل مانده، از رئیس و اعضای شورای شهر 
بندرعباس خواست، هر چه سریعتر جلسات لغو شده 
خود را با برگزاری نشست های فوق العاده جبران کنند.

رئیس کل دادگســتری هرمزگان  با اشاره به صدور ۲۰ 
دستور حمایتی قضایی برای پیگیری مصوبات شورای 
شــهر بندرعباس، افزود: با اقدام دســتگاه قضایی، ۹۲ 
شرکت شناسایی شدند که مالیات خود را در استان های 
دیگر پرداخت می کردند و با انتقال پرونده مالیاتی این 
شرکت ها به استان، علاوه بر افزایش درآمد های مالیاتی، 
این مبالغ برای عمران و آبادانی شهر بندرعباس و دیگر 

مناطق استان اختصاص داده شد.
رئیس شــورای قضایی هرمزگان گفت: شرکت هایی 
هم که مدعی هســتند تنها بخشی از فعالیت آن ها در 
هرمزگان است، مکلفند نسبت به آن بخش از فعالیت 

خود مالیاتشان را در این استان پرداخت کنند.
قهرمانی گفت: در نتیجه همکاری دســتگاه قضایی و 
دولت در حوزه مالیات، ۲ هزار و ۷۰۶ میلیارد تومان از 
محل عوارض و ارزش افزوده در سال ۱۴۰۱ پرداخت 

شده است.
او افزود: مبالغ اخذ شده در چهار ماهه امسال نیز حدود 

هزار و ۳۰۰ میلیارد تومان بوده که در مقایســه با مدت 
مشابه سال قبل، ۶۳ درصد رشد داشته است.

رئیس کل دادگستری هرمزگان با بیان اینکه شهرداری 
بندرعباس برای تحقق اهداف و برنامه هایش نیازمند 
درآمد پایدار اســت، اســتفاده از ظرفیت بنادر، دریا و 
ســواحل و افزایش سرمایه گذاری در این بخش ها را 
به منظور تحقق منابع درآمد دائمی و پایدار بسیار مهم 

عنوان کرد.
او در ادامه با اشاره به برخی معضلات شهری بندرعباس 
از جمله رها شدن سگ های بلاصاحب، آلودگی های 
ناشی از فاضلاب و پسماند شهری و جرائم و آسیب های 
ناشی از فعالیت ضایعاتی های غیرمجاز، چاره اندیشی 
فوری برای تکمیل طرح های ناتمام در این خصوص 

را خواستار شد.
قهرمانی همچنین با بیان اینکه دستفروشــان میوه در 
بخش های از شهر بندرعباس با مشکلات جدی برای 
عرضه محصولاتشان مواجه هســتند از شهرداری و 
شورای شهر بندرعباس خواست با تعیین محلی مناسب 
و تجهیز آن به امکانات رفاهی استاندارد برای استقرار و 

رفع مشکلات این افراد اقدام کنند.
او افــزود: کارگــروه ویژه ای برای بازگشــایی معابر 
و گذرگاه ها در محدوده بافت های فرســوده شــهر 
بندرعباس نیز تشکیل شده و این کارگروه مکلف است 
در راستای نوسازی و بهسازی بافت های فرسوده شهر، 
نسبت به بسترسازی لازم و تهیه زیرساخت های شهری 
در این بافت ها با اولویت تعریض و بازگشــایی معابر 

اقدام کند.
رئیس کل دادگســتری هرمزگان همچنین از تشکیل 
شــعب ویژه رسیدگی به مســائل مرتبط با شهرداری 
و حوزه خدمات شــهری در دادسرا و محاکم قضایی 
این استان خبر داد و گفت: شعب ویژه برای رسیدگی 
تخصصــی و به موقع به پرونده هــای مرتبط با حوزه 
خدمات شــهری راه اندازی می شــوند و با ایجاد این 
شــعب، رسیدگی به مسائل و مشــکلات این حوزه، 

سرعت می گیرد.

قهرمانی با اشاره به لزوم ایجاد جاذبه های گردشگری و 
تفریحی بیشتر برای شهروندان بندرعباسی و مسافرانی 
که به این نقطه از کشــور ســفر می کنند، گفت: ایجاد 
شــهربازی، توسعه حمل و نقل و تفریحات دریایی و 
راه اندازی قطار شهری به موازات ساماندهی معتادین 
متجاهر و عمل به وظایف نهاد های حمایتی با همکاری 
شهرداری در خصوص کودکان کار از موضوعات حائز 

اهمیت در این خصوص است.
اجرای پایلوت طرح حکمرانی هوشمند در 
استانداری، در تعامل با دستگاه قضایی استان

اســتاندار هرمزگان نیز در این دیدار با اشــاره به اینکه 
وظیفه دولت و ســایر قوا کمک به مردم و حل مسائل 
و مشــکلات آن ها اســت، گفت: یکــی از مهمترین 
رسالت های دولتمردان و تمام ارکان نظام، حضور مؤثر 
در صحنه های خدمت رسانی و تلاش برای کاستن از 

مشکلات مردم است.
مهدی دوســتی با تأکید بر اینکه کار کردن برای مردم 
افتخار است، افزود: برای مردم آنچه مهم است کارکرد 
نظام و تلاش هایی است که قوای مختلف برای افزایش 
رفاه و کاهش مشــکلات انجام می دهند و از همین رو 
همکاری و تعامل همه جانبه برای توسعه کشور مورد 

نیاز است.
نماینده عالی دولت در استان تصریح کرد: تعامل خوبی 
بین قوای مختلف به ویژه قوه مجریه و قضائیه وجود 
دارد و در سطح استان هم تمام تلاش بر این است که در 
همین مسیر حرکت کنیم و هدف رئیس کل دادگستری 
استان هرمزگان با توجه به اشراف در حوزه حکمرانی 
هوشمند، همین است که مشکلات مردم را با بهترین 

روش و در سایه همکاری و هم افزایی حل کنیم.
وی با اشاره به اجرای پایلوت طرح حکمرانی هوشمند 
در اســتانداری، در تعامل با دســتگاه قضایی استان، 
تصریح کرد: اجرای این طرح باعث شــد در مبارزه 
با فسادهای موجود در استان با کمک دستگاه قضایی 

بهتر عمل کنیم.
دوســتی اضافه کرد: تلاش دولت در ســطح اســتان 
حل چالش های اساســی مردم و توجه ویژه به توسعه 
زیرســاخت ها اســت و موفقیت های خوبی نیز در 
این خصوص حاصل شــده کــه بخش بزرگی از این 
موفقیت ها حاصل تعامل ســازنده با دستگاه قضایی 

است.
در پایان این دیدار که با حضور دادستان مرکز هرمزگان 
و اعضای شــورای قضایی اســتان برگزار شد، رئیس 
کل دادگســتری هرمزگان با اهدای لوح از تلاش های 
استاندار هرمزگان در همکاری و تعامل با دستگاه قضایی 

قدردانی کرد.

قوایسهگانهبهدنبالحلچالشهای
مردمهرمزگانهستند

        اقتصــاد کیــش -    رییس کل 
دادگستری هرمزگان گفت: قوای سه گانه 
به دور از حاشــیه به  دنبال حل چالش های 

مردم هرمزگان هستند.

اقتصاد کیش -  سازنده مسکن و عضو انجمن انبوه سازان هرمزگان با اشاره به اینکه 
هزینه ســاخت خانه های طرح ملی مسکن در بندرعباس مناسب است، گفت:  مبلغ 
اعلامی هفت میلیون و ۸۰۰ هزار تومان برای احداث هر مترمربع طرح نهضت ملی 

مسکن در بندرعباس درست و کارشناسی شده است.
سعید شفیعی افزود: تاکید می کنیم این مبلغ برای بلند مرتبه سازی است و شهرداری، 
جهادکشاورزی، مسکن و شهرسازی، فرمانداری ها،  دهیاری ها و سایر ارگان ها باید پای 

کار باشند و به اجرای این طرح در حد توان کمک کنند.
وی ادامه داد: چیزی که ساخته می شود هم باید خوب و درشان مردم بوده و به سرنوشت 
مســکن مهر بندرعباس دچار نشــود که ساکنان ناراضی بوده و گلایه دارند چون کم 

کاری های گذشته را اکنون می بینند.
عضو انجمن انبوه سازان هرمزگان یادآورشد: برخی از ما سازندگان در زمینه ساخت 
خانه، واقعیت را به مردم نمی گوییم، قیمت مسکن این اندازه که می گوییم نمی شود و 

نصف قیمت مسکن حباب است.
شفیعی بیان کرد: اکنون که دولت قصد دارد مسکن را برای مردم بر روی زمین خدا بسازد 

باید مراقبت کرد که پیمانکارانِ دست پاکی برای این طرح انتخاب شود.
وی تصریح کرد: ما که درحال انجام کار، صرف هزینه، نیروی انسانی و زمین هستیم پس 
باید کار درست انجام شود، شاید تصمیم نسبتاً درست باشد اما همیشه در اجرا مشکل 

داریم که در این بخش باید مراقبت شود.
این سازنده مسکن یادآور شد: با هزینه ساخت هر متر مربع هفت میلیون و ۸۰۰ هزار 

تومان می توان آپارتمان ساخت، اما باید توجه کرد که مزیت آپارتمان سازی چیست.
عضو انجمن انبوه سازان هرمزگان گفت: مثلاً بخواهند ۳۰۰ متر زمین را برای احداث 
مسکن مردم اختصاص دهند می توان ۱۸۰ متر در طبقه پایین و ۱۸۰ متر در طبقه بالا 

خانه ساخت و کار را با ۳۶۰ متر جمع کرد.
شفیعی افزود: این عدد را در هفت میلیون و ۸۰۰ هزار تومان ضرب می کنیم که به مبلغ 
۲ میلیارد و ۸۰۸ هزار تومان می رسیم که هزینه احداث این مسکن است و وقتی این 
مبلغ را بر ۲ تقســیم کنیم به یک میلیارد و ۴۰۰ میلیون تومان هزینه احداث هر واحد 

آپارتمانی می رسیم.
این سازنده مسکن اضافه کرد: البته هزینه مسکن ویلایی بسیار کمتر از این مبلغ تمام 
می شود و کاهش محسوسی خواهد یافت، هزینه تمام شده هم بسیار تفاوت می کند به 
عنوان مثال شاید بتوان با ۲ میلیارد تومان برای مردم خانه درخوری ساخت، به خصوص 
اگر عوارض شهرداری و سایر عوارض و هزینه های جانبی توسط دولت حذف شده 

باشد.
شفیعی اشاره کرد: اگر زمین را تحویل دهند و بگویند ۵۰۰ یا یک هزار واحد ویلایی ۲ 
طبقه که هزار خانوار بتوانند در آن ساکن شوند با حدود هزینه هر مسکنی یک میلیارد 
تومان تا یک میلیارد و ۲۰۰ میلیون تومان بساز، می توانم بسازم و ضمانت هم کرده و 

تحویل دهم.
عضو انجمن انبوه سازان هرمزگان بیان کرد: می توان این کار را انجام داد و سپس هزینه 
آن را از مردم دریافت کرد،  مردم هم وقتی خانه خوب و مناسب تحویل می گیرند که 
در ساخت آن صادقانه کار شده باشد، هم راضی و خوشحال بوده و هم تشکر می کنند 

و هزینه ساخت را هم با دل خوش و براساس توان خود بازپرداخت خواهند کرد.
وی بیان کرد: هزینه ساخت هر متر مربع مسکن ویلایی بین ۶ میلیون تا هفت میلیون 
تومان می شود، حتی اگر یک میلیارد و نیم با این متراژ هزینه، خانه تحویل مردم شود 

خوب است و احساس می کنند مسکن مناسبی برای زندگی دارند.
این ســازنده مسکن گفت: شــاید خانواده ای بتواند مبلغی از این را بپردازد که دولت 

می تواند مبلغی از آن را بگیرد و بقیه را به صورت اقساطی دریافت کند.
وی توضیح داد: هزینه احداث زمانی که آپارتمانی باشد بالا می رود و بیشتر می شود اما 

در ویلایی هزینه ها کاهش می یابد و کمتر است.
عضو انجمن انبوه سازان هرمزگان بیان کرد: دولت هم می تواند هزینه های شهرداری، 
نظام مهندســی، تأمین اجتماعی، برق، آب و گاز که مســتقیم به حساب دولت واریز 
می شــود را برای این طرح صفر کند یا جزو آورده بیاورد و پس از ســاخت از مردم 

دریافت کند.
وی تصریح کرد: راه های بسیاری برای این منظور وجود دارد، نخست باید خواست 
و سپس راه ها را بلد بود و مدیر بایستی توانایی این کار را داشته باشد و بخواهد برای 

مردم کار کند.
عضو انجمن انبوه ســازان هرمزگان گفت: حاضرم وقت خود را بگذارم و اینکار را 
انجام می دهد تا بگویم می شود برای مردم کار کرد،  مگر یک ساختمان ۱۸۰ متری چه 

چیزی می خواهد.
این سازنده مسکن بیان کرد: بهترین گزینه برای این اقشار مسکن اولی خانه های ویلایی 
۲ طرفه است، مانند آنچه در گذشته ساخته می شد یا مانند منازلی که در نیروی هوایی 
بندرعباس ساخته شده است. وی تأکید کرد: هزینه احداث این مسکن ها هم به طور 
محسوسی بسیار کمتر از احداث آپارتمان است، چون وقتی قرار باشد یک طبقه ساخته 

شود بهتر و با کیفیت بالاتر می توان ساخت و هم نظارت و اجرای آن کمتر است.
عضو انجمن انبوه سازان هرمزگان اشاره کرد: همچنین در احداث منازل نهضت ملی 
مسکن باید به فرهنگ آپارتمان نشینی توجه کرد، اینکه افرادی که قرار است آنجا ساکن 

شوند با این فرهنگ آشنا هستند یا خیر نکته بسیار مهمی است.
شــفیعی افزود: اکنون معضل نداشتن این فرهنگ را مشاهده می کنیم، با مدیران کل 
استانی از قبیل مدیرکل مسکن و شهرسازی هرمزگان، تعدادی از پزشکان شناخته شده 
این استان و مدیران ارشد شهر بندرعباس در یک آپارتمان زندگی می کنیم اما در زمینه 

فرهنگ آپارتمان نشینی در آن مشکل داریم.

عضو انجمن انبوه سازان هرمزگان؛

هزینهساختخانههایطرحملی
دربندرعباس،مناسباست

اقتصاد کیش -   فرماندار شهرستان بستک از بهره برداری ۷۳ پروژه و کلنگ زنی 
۱۱ پروژه به مناسبت هفته دولت در شهرستان بستک خبر داد.

محمد جلالی ، ضمن گرامی داشت هفته دولت، اظهار کرد: در طول هفته دولت، 
۸۴ پروژه با اعتباری بالغ بر ۹۸۷ میلیارد تومان در شهرستان بستک به بهره برداری 

می رسد.
وی با ذکر این نکته که ۷۳ پروژه افتتاح و ۱۱ پروژه در هفته دولت کلنگ زنی خواهد 
شــد، افزود: این پروژه ها در حوزه های راه ســازی، بهداشت و درمان، آموزش و 
پرورش، ورزش و ... تعریف شده اند و شهرستان بستک را در حوزه ارائه خدمات 

به مردم یک گام دیگر ارتقاء خواهد داد.
فرماندار بســتک، با اشــاره به این نکته که راه سازی بیشترین حجم اعتباری را در 
پروژه ها به خود اختصاص داده است، ابراز کرد: بهره برداری از راه روستایی کوران 
به انجیره، افتتاح ۲۴ واحد مســکن خیرســاز شــهر جناح و افتتاح فاز اول پروژه 
تعریض و بهســازی محور بستک به لار از جمله مهمترین پروژه های قابل افتتاح 

هفته دولت شهرستان بستک محسوب می شوند.

فرماندار بستک خبر داد:

بهرهبرداریاز۷۳پروژهدرشهرستانبستک

اقتصاد کیش -   مدیرعامل نیروگاه بندرعباس از وارد مدار شــدن واحد شــماره 
یک بخار این نیروگاه، پس از اتمام تعمیرات اضطراری و اتصال به شبکه سراسری 

برق خبر داد.
داریــوش محمودی در جمع خبرنگاران عنوان کرد: واحد شــماره یک بخار که 
به دلیل نشــتی از بویلر و لوله های کندانسور، از مدار خارج شده بود، پس از اتمام 
عملیات مذکور به مدار تولید بازگشــت. مدیرعامل نیروگاه بندرعباس افزود: در 
ایــن عملیــات رفع عیب از درین اتوماتیک ها و مشــعل ها، تنظیم هدر گاز ، رفع 
 B5 نشــت یابی هیتر ،B6 عیب از ســیفتی والو بخار کمکی، رفع گداختگی طبقه
، جوش کاری زانویی بالای بلودان طبقه هم کف، تأمین روشــنایی مناسب اطراف 
فیدپمپ ها و هیترهای سالن توربین، رفع نشتی از لوله های کندانسور و لوله های 
بویلر در نقاط مختلف و هیترهای فشــار قوی، با تلاش خســتگی ناپذیر کارکنان 

بخش تعمیرات در گرمای ۵۰ درجه واحد و رطوبت ۸۰ درصد انجام شد.

واحدیکبخارنیروگاهبندرعباس
بهمدارتولیدبازگشت

سلسهبازدیدهاینظارتیویژهبازگشایی
مدارساستانهرمزگانآغازشد

اقتصاد کیش-      محمد قویدل مدیر کل آموزش و پرورش استان از برگزاري بازدید 
های مستمر از مدارس استان خبر داد.

قویدل گفت:به منظور نظارت بر عملکرد مدارس  و بررسی میزان آمادگی مدرسه های 
استان جهت بازگشایی و پذیرش دانش آموزان در مهرماه، سلسه بازدیدهای نظارتی از 

مدارس استان آغاز شد.
مدیرکل آموزش وپرورش استان هرمزگان افزود: این بازدید ها از ابتدای شهریورماه 

آغاز و تا بازگشایی مدارس ادامه دارد.
وی با بیان اینکه تابستان بهترین فرصت برای تحلیل عملکرد آموزشی و برنامه ریزی 
بــرای بهبود وضع موجود مدارس برای مدیران بود گفت: تاکنون باید برنامه ریزی و 
تمهید مقدمات لازم در مدارس  جهت حضور دانش آموزان صورت پذیرفته باشد. به 
همین منظور انجام بازدیدهای اثر بخش و هدفمند از فرآیند ثبت نام و اجرای برنامه های 

مدارس  برابر دستورالعمل ستاد بازگشایی مدارس در دستور کار همکاران قرار دارد.
 گفتنی است در این بازدید ها تمام فعالیت هایی که در یک آموزشگاه، یا حتی ادارات 
به منظور هر چه باشکوه تر برگزار شدن  بازگشانی مدارس از قبیل زیبا سازی فضاهای 
آموزشی، آماده نمودن آموزشگاه و مدارس برای آغاز سال تحصیلی جدید،تجهیز و 
تعمیرات لازم، تأمین نیروی انسانی مورد نیاز مدارس، برنامه ریزی های در زمینه اجرای 
برنامه ها و فعالیت های پرورشی،ورزشی و فرهنگی و... مورد نظارت و ارزیابی قرار 

خواهد گرفت.
شــایان ذکر اســت از اردیبهشت سال ۱۴۰۲ تا کنون ۳۴۶۰ بازدید از مدارس صورت 
پذیرفته است و طبق برنامه پیش بینی شده ۴۰۰۰ بازدید از مدارس تا پایان شهریور ماه 

صورت خواهد گرفت.
در این بازدید ها تیم نظارتی اســتان شامل معاونین اداره کل و رؤسای ادارات داخلی 
مربوطه و همچنین تیم های کارشناسی مناطق طی یک برنامه منظم همه روزه از مدارس 

در مناطق ۲۳گانه آموزشی بازدید خواهند کرد.

در راستای تحقق اهداف ستاد بازگشایی مدارس؛

 

اقتصاد کیش -   مدیرکل شیلات هرمزگان گفت: امروز مدیریت مشارکتی در حفظ 
و بازسازی ذخائر در دنیا بویژه کشورهایی مانند ژاپن و چین بدون مشارکت صیادان 
امکان پذیر نبوده و صیادان و بهره برداران دریا در کنار دولت نسبت به بازسازی و حفظ 

ذخائر مشارکت و همکاری دارند.
مسعود بارانی به اهمیت و جایگاه بازسازی ذخایر برای بقا و حفظ ذخایر آبزیان به ویِژه 
در راســتای پایداری صید و صیادی و حفظ ذخایر آبزیان برای نسل آینده اشاره کرد 
و گفت: در زمینه بازسازی ذخایر آبزیان خوشبختانه در استان هرمزگان در طی چند 
سال اخیر و با توجه به تاکیدات دولت مردمی با حمایت استانداری هرمزگان و سازمان 
شیلات ایران اقدامات خوبی انجام شده است. مسعود بارانی تنظیم برنامه عملیاتی برای 
بازسازی ذخایر، برگزاری نشست های هم اندیشی و مشورتی و ... را از فرآیندهای مهم 

برای اجرای برنامه عملیاتی بازسازی ذخایر خواند. 
مدیرکل شــیلات هرمزگان با بیان اینکه با راه اندازی این مراکز و ایجاد زیستگاه های 
مصنوعی، بهسازی منابع آبزیان و حفاظت از خورهای منتهی به دریا وضعیت ذخائر 
گونه هایی دریایی نیز بهبود می یابد، تصریح کرد: تا قبل از این در استان تنها یک مرکز 
بازسازی ذخایر آبزیان وجود داشت که در کلاهی در شهرستان میناب واقع شده است 
و نخستین پایلوت تکثیر میگو کشور نیز بوده است. بارانی خاطرنشان کرد: شتابدهی 
به احداث سه مرکز بازسازی ذخایر آبزیان از مصوبات سفر رئیس جمهور با تاکیدات 
و پیگیری اســتانداری هرمزگان و سازمان شیلات ایران در دستور کار شیلات استان 

قرار دارد.
در ادامه مدیرکل دفتر بازسازی ذخائر ژنتیکی سازمان شیلات ایران با بیان اینکه اجرای 
برنامه های حفاظتی و بازســازی ذخایر زمینه ســاز بهره برداری پایدار و مسئولانه که 
تضمین کننده اشتغال پایدار برای جامعه صیادی استان هرمزگان است، افزود: با توجه به 
اهمیت بازسازی ذخایر آبزیان و نقش آن در تامین اشتغال پایدار صیادان، این محور در 
اولویت های اصلی برنامه های سازمان شیلات ایران و اداره کل شیلات هرمزگان است.

ناصر کرمی راد تصریح کرد: امروز مدیریت مشارکتی در حفظ و بازسازی ذخائر در 
دنیا بویژه کشــورهایی مانند ژاپن و چین بدون مشارکت صیادان امکان پذیر نبوده و 
صیادان و بهره برداران دریا در کنار دولت نسبت به بازسازی و حفظ ذخائر مشارکت 
و همکاری دارند، از طرفی منابع آبزیان دریا جزئی از ثروت ملی و انفال بوده که نیاز به 
حفاظت و بازسازی دارد و تحقق این مهم نیز علاوه بر حمایت دولت نیازمند مشارکت 

سرمایه گذاران حوزه دریایی است.

مدیرکل شیلات هرمزگان خبر داد:

شتابدهیاحداثمراکزبازسازی
ذخائرآبزیاندرهرمزگان

اقتصاد کیش-   مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دســتی هرمزگان گفــت: برای حفاظت و 
صیانت از عنوان جهانی، »بندرعباس شــهر خلاق 
صنایع دستی« و »خمیر شهر یادگیرنده« نگاه همه جانبه 
و عالمانه همراه با علم و دانش را می طلبد و باید در این 

زمینه استانداردها را ارتقا دهیم.
محمد محســنی در این خصوص افــزود: عناوین 
جهانی موضوعی نیست که به راحتی از کنار آن عبور 
کنیم، چرا که برای نگه داشتن عناوین جهانی در دنیا 

تلاش می شود.
وی ادامه داد: ســطح حوزه های خدماتی، رفتاری و 
کارکردهای اجتماعی و ســایر مولفه هایی که برای 
گرفتــن عناوین جهانی تاثیرگذار اســت و با همین 
شــاخص هایی کــه عناوین داده شــده قطع یقین 

کشــورها، استان ها و شــهرهای پیش رو و فعال در 
حوزه صنایع دستی درصدد هستند که این عناوین را 

از آن خود کنند.
مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
هرمزگان اضافه کرد: بنابراین تمام مولفه ها، شاخص ها 
و استانداردهایی که جز ارکان و اجزا تشکیل دهنده 
عناوین ملی و جهانی هستند را نه تنها باید حفظ، بلکه 

باید آنها را ارتقا داد.
محسنی گفت: در ســال های بعد که ارزیابی شویم 
قطعا باید شاخص ها و اســتانداردهای محکم تر و 
کامل تری مواجه خواهیم بود، اگر با همین شاخص ها 
و اســتانداردهایی که چندسال قبل این عناوین را به 
دســت آورده ایم بخواهیم برای این عناوین رقابت 
کنیم، قطعا عقب خواهیم افتاد و شهرهای دیگر جای 

ما خواهند گرفت.
وی افــزود: موضوع تقویت و ارتقای شــاخص ها 
باید جز ضرورت و توجه ویژه مســوولان و مدیران 
شهری، فرهنگی و حوزه اجتماعی سکونت گاه های 
شــهری قرار گیرد، به ویژه شهر بندرعباس که دارای 
عناوین مختلفی اعم از تجاری، اقتصادی، گمرکات 

و بنگاه های بزرگ اقتصادی را داراست.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
هرمزگان اظهار کرد: مدیران شــهری و ساختارهای 
اجتماعی باید کمک کنند تا نه تنها عناوینی که تاکنون 
کســب کرده ایم حفظ و صیانت شــود بلکه برای 
دســتیابی به سایر عناوین و اعتبارات جهانی که حق 
مردم، فرهنگ، تمدن و تاریخ استان و شهر بندرعباس 

است، تلاش کنند.
وی اشــاره کرد: هرمزگان در تمام عرصه های بزرگ 
جهانی همیشه نقش بزرگ و سازنده ای داشته است، 
لذا مدیرانی که در حوزه های شــهری، اجتماعی و 
فرهنگی استان قرار دارند باید ببینند که روبرویشان 
یک تاریخ غنی و قوی قرار گرفته که سازنده این تاریخ 
ملت و مردم و افــرادی که دراینجا زندگی کرده اند، 

هستند.
محســنی تاکید کرد: مســوولان به کارهای موجود 
بسنده نکنند و ۲ اصل را مدنظر داشته باشند یکی اصل 
بیقراری در انجام کار یعنی کاری که انجام شده کامل 
نیست و در راستای ارتقا آن تلاش کنند و باید هر روز 
کار جدیدی برای مردم انجام دهند و اصل کمال طلبی 
یعنــی به بهترین وجه ممکــن کار را انجام دهند که 

بهترین نتیجه را برای مردم داشته باشد.

رعایتاستانداردهادرصیانتازمیراثجهانیهرمزگان
ضروریاست

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی هرمزگان:


